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Polgármesteri köszöntő 
Tisztelt Kötegyániak, Tisztelt Olvasók! 
Az ígéret szép szó, ha megtartják úgy jó! – 
tartja a mindenki által jól ismert közmondás. 
Az ígéret így szólt: „A lakosság folyamatos, 
nyílt tájékoztatása. A helyi újság újbóli életre 
keltése.” És az ígéret immáron a Kötegyáni 
Hírmondó nevű helyi újság képében valósággá 
vált. Célunk az, hogy a kötegyáni embereket 
érintő és érdeklő témákat tárjunk az 
olvasóközönség elé. Az újság Szerkesztő 
Bizottsága – mely személyi összetételében 
magában hordozza a sokszínűséget – a 
lakossággal, a faluval kapcsolatos témákból 
fog meríteni időről-időre mindamellett, hogy a 
lap igen változatos és sokszínű tartalommal 
jelenik meg. A jelen Kötegyánjában nincs 
helye a tabu dolgoknak és a tabu témáknak. A 
szándék az, hogy a falu lakói mindenről 
értesüljenek, de egyben a lap hasábjain 
megjelenő írások böngészése örömet is 
okozzon az olvasónak. Egyebek közt ez volt a Kötegyáni 

Hírmondó életre hívásának egyik lényeges 
oka. A tervek szerint az évente több 
alkalommal is megjelenő újságban minden 
korosztály megtalálhatja az őt leginkább 
érdeklő cikket, írást, tudósítást, szerzeményt. 
Az újság – elsősorban az anyagi korlátok 
miatt – helyi szerkesztésben és helyi 
nyomtatásban kerül kiadásra. A tervek 
szerint a www.kotegyan.hu weboldalon is 
elérhetőek lesznek a lapszámok. Őszintén 
remélem, hogy a kedves olvasók olyan jó 
szívvel és lelkesedéssel fogadják a falu 
újságját, - a Kötegyáni Hírmondót - mint 
amennyi munkát a szerzők és a Szerkesztő 
Bizottság belefektettek. 

     
     
   Nemes János 

      polgármester 

 
 
 

A Kötegyáni Hírmondó a lakosság szolgálatában 
Tisztelt Kötegyáni Lakosok! 
 Önök a Kötegyáni Hírmondó újság első 
számát tartják a kezükben, amely az 
önkormányzat hivatalos lapja! Az újság 
azonban több annál,mint egy hivatalos 
kiadvány! A közölt cikkek, információk a 
lakosság legszélesebb körű érdeklődési 
igényét igyekszenek kielégíteni. Az 
újságot kötegyániak írják Kötegyánról, 
Kötegyániak számára, és mindazon 
emberek részére akik kötődnek a 
településhez, vagy bármely oknál fogva 
érdeklődnek ezen kis falu sorsa iránt. 
Jelenlegi világunkban fogyatkozik az 
alföldi kis falvak lakossága, és ez alól 
Kötegyán sem kivétel: Egyre kevesebben 

lakunk itt! Hallok pesszimista hangokat 
is, akik szerint "temetni kell" Kötegyánt. 
A Kötegyáni Hírmondóban közölt 
cikkek,információk azonban azt 
bizonyítják, hogy a faluban van élet és 
Kötegyán élni akar! A helyi foci csapat 
sikerei,az iskolában és óvodában 
tapasztalható aktivitás, jótékonysági 
kerékpártúra, kiváló hangulatú falunap, 
nemzetközi művésztelep, stb, mind azt 
bizonyítják,hogy ez a település nagyon is 
él, és nagyon is élni akar! A Kötegyáni 
Hírmondó a  közölt információkkal a 
lakosságot fogja szolgálni, és hitet 
teszünk arra vonatkozóan,hogy 
Kötegyánnak nemcsak múltja, jelene volt 

és van, de jövője is lesz. A lap 
időszakosan fog megjelenni, évente 4-5 
számban gondolkodunk, az 
önkormányzat anyagi helyzetétől 
függően! A jövőben is várjuk 
intézmények, civil szervezetek, sőt 
magánszemélyek írásait is! Az újság az 
önkormányzat hivatalos honlapján is 
olvasható, így az ország, és a világ 
különböző részein élő volt kötegyániak is 
olvashatják! Megjelentünk, és 
cikkeinkkel, információnkkal hosszabb 
távon is a lakosságot fogjuk szolgálni!  
 
            Susánszki Imre 
  Szerkesztő Bizottság vezetője
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„Ember küzdj és bízva bízzál” 
avagy 

a polgármester gondolatai a választás óta eltelt időszakról 

A felelősen élő, dolgozó és gondolkodó 
ember mindjárt-mindjárt mérleget von 
egy bizonyos idő elteltét követően. Ez – 
az én értelmezésemben - nem jelent mást, 
mint azt, hogy számot ad magának arról, 
hogy a tervei, céljai, valamint a 
törekvései milyen szinten teljesültek a 
korábbi elképzeléseihez képest. 
2010. október 3.-a óta már több, mint egy 
év eltelt. A 2011-es évnek is a végéhez 
közeledünk, ezért már ezt az évet is 
értékelés alá lehet vonni. Ez úgy 
gondolom, hogy elegendő időszak arra 
nézve, hogy az ember a mögötte álló 
periódust kiértékelje, abból lehetőség 
szerint mérleget vonjon. 
Elöljáróban le kell szögezni: nem volt 
könnyű év a 2011-es esztendő. Tele volt 
új kihívásokkal, melyek nem csak nekem, 
újonnan megválasztott polgármesternek, 
hanem a régóta a polgármesteri székben 
ülő kollégáknak is okozott némi fejtörést. 
Egyetlen példát had említsek a sok közül: 
a 2011. évi közfoglalkoztatás a 2010. 
évhez képest drasztikus módon változott 
meg. 2010. év végén a szociális juttatást 
még úgy hívtuk, hogy RÁT, azaz 
rendelkezésre állási támogatás. 2011. év 
elején ugyanezt a juttatást már BPJ-nek, 
azaz bérpótló juttatásnak kellett 
neveznünk, majd mostanában ugyanezt 
FHT-nek, azaz foglalkoztatást 
helyettesítő támogatásnak hívjuk. 
Természetesen a szükséges 
változtatásokat mindig pontosan végre 
kellett hajtani, mert e tekintetben hibát 
elkövetni nem lehet. A fenti példából jól 
érzékelhető, hogy a mindenkori 
munkavégzés milyen dinamikát kíván. 
Mindig jó érzéssel tölt el, ha egy kitűzött 
cél teljesül. Még jobb dolog az, hogy ha 
tudja azt az ember, hogy azokért a 
falubeliekért dolgozik nap mint nap, 
akikkel bármikor és bárhol 
összetalálkozhat Kötegyánban. Mert ezek 
a találkozások megtörténnek és a 
találkozáskor beszélgetés, párbeszéd is 
kialakul. A falu ugyanis nem más, mint 
egy nagy közösség. Egy olyan közösség, 
melyben mindenkinek megvan a maga 
helye és szerepe. Van, aki többet vállal 
magára, van, aki kevesebbel is beéri. Az 
egyik harsányabban közli a 
mondanivalóját, a másik a maga 
csendességében adja tudtul a hírt vagy az 

információt. Ezeket a jelzéseket, 
információkat be kell fogadni és meg kell 
érteni. Úgy is mondhatnám, hogy 
foglalkozni kell az emberekkel. Nem 
csak munkaidőben, hanem azon túl is. 
Nemcsak a hivatalban, hanem például a 
Dózsa utcában, vagy éppen a 
Karvasszegen is méltónak kell lenni a 
letett eskühöz. 
Mert munkát kizárólag felelősséggel 
lehet végezni. Polgármesternek lenni 
komoly kihívást jelent. Nehézsége éppen 
abban rejlik, amitől szép ez a munka: ez 
nem más, mint maga a sokszínűség. 
Mint már utaltam rá: nem volt könnyű év 
a 2011-es esztendő. A munkámat és a 
képviselő-testület munkáját komoly, 
anyagi természetű problémák 
nehezítették. A 2011-es év költségvetését 
a képviselő-testület 42 millió 606 ezer 
Forint költségvetési hiánnyal fogadta el. 
Ennek a nagymértékű költségvetési 
hiánynak a főbb előidézői az alábbiak 
voltak: 
 A 2010. évben felvett 11 millió 666 

ezer Forint összegű, 2010. december 
31-én már e képviselő-testület által 
visszafizetett éven belüli lejáratú 
hitel. 

 Az iskola felújítására nyert pályázat 
kivitelezése és elszámolása során 
történt szabálytalanságokból adódó 
támogatási összeg megvonások 11 
millió 404 ezer Forint értékben. 

 2010-ben, valamint a korábbi 
években gyökerező kiegyenlítetlen 
számlatartozások, melyeknek 
összege 2010. december 31-én 7 
millió 215 ezer Forint volt. 

Mindezeken felül a 2010. évről áthozott, 
folyamatosan igénybe vett 25 millió 
Forint összegű folyószámla hitel és a 
havonta igénybe vett 8,5 millió Forint 
összegű munkabér hitel jellemzi az 
Önkormányzat pénzügyi gazdálkodását. 
Az ez év március 17. napján megtartott 
falugyűlésen eképpen fogalmaztam meg 
azt a helyzetet, amellyel a képviselő-
testület szembesült: „a képviselő-testület 
a múlt csapdájában van.” Olyan 
csapdában, mely nem ereszt, hanem az 
állandó szorításával jobban és jobban 
sanyargatja a benne lévőt. Gondoljanak 
csak a közelmúltban és a jelenben is zajló 
gazdasági folyamatokra! Milyen 

helyzetben vannak a hitelesek?! 
Mindenki pontosan tudja a hitelesek 
helyzetének kilátástalanságát. Ezek a 
hátrányok a mi Önkormányzatunk 
gazdálkodását is éppúgy sújtják, mint 
bárki másét. Ilyen körülmények között a 
képviselő-testületnek  nem volt más 
választása csak az, hogy 5 millió Forintos 
hitel felvételével kezdje meg a 2011-es 
évet! A 11 millió 666 ezer Forint 2010. 
december 31-én történő visszafizetése 
ugyanis olyan kilátástalanná tette a 
pénzügyi helyzetet, hogy más megoldása 
a képviselő-testületnek egyszerűen nem 
maradt! 
Nem volt könnyű év a 2011.-es esztendő. 
A képviselő-testület mégis úgy döntött, 
hogy a rendkívüli nehézségek ellenére 
előre tekint. Ezt bizonyítja – hogy csak 
néhány példát említsek - a szép, új 
egészségügyi centrum sikeres 
megvalósítása és átadása, a páratlan 
sikerű falunap, az elszármazottak 
találkozójának sikere, a már majdnem 
elkészült buszmegállók és buszforduló 
építése, illetve a közterületek folyamatos 
rendben tartása is. A Kötegyáni 
Hírmondó megjelentetése is 
egyértelműen a jövő építését szolgálja. A 
képviselő-testület törekvéseit Kötegyán 
lakossága látta és érezte. Kifejezetten jól 
estek nekünk a biztató szavak,  amelyeket 
Önöktől kaptunk. A dicséretek, de 
mindössze néhány jó szó is elfeledtet egy 
időre minden gondot, és olyankor az 
ember érzi, hogy ezekért a pillanatokért, 
percekért érdemes dolgozni. Kérem, hogy 
ne felejtsék el, hogy a mottónk továbbra 
is változatlan: Szívügyünk Kötegyán! A 
képviselő-testülettel együtt végzett 
munka során mindvégig arra törekszünk, 
hogy a falu lakosságának igényeit a 
folyamatosan fennálló nehéz 
körülmények között is maradéktalanul 
kielégítsük. Amennyiben pedig a jövőbeli 
találkozásaink során megkérdezik tőlem, 
hogy mi az eltelt idő tapasztalata 
lehetséges, hogy a beszélgetés fonalába 
egy ideig még beleszövöm ezt a szálat is: 
nem volt könnyű év a 2011.-es esztendő! 
    
   
         Nemes János 
         polgármester 
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Bemutatkozik a Jegyző! 
Kötegyán és Újszalonta Községek 
Önkormányzatának képviselő testületei 
több pályázó közül személyemet 
választotta a települések jegyzői 
posztjára. Munkámat 2011. november 2. 
napjától kezdtem meg. Ettől az időponttól 
gyakran találkozhatnak velem községi 
rendezvényeken, illetve akinek 
elintézendő dolga akad, azzal 
munkaidőben, Kötegyánban péntek 
kivételével minden nap, Újszalontán 
pedig a pénteki napon. 
Tizennégy évvel ezelőtt, 1997-ben a 
Békés Megyei Közigazgatási Hivatalban 
kezdtem el közigazgatási pályafutásomat. 
A Közigazgatási Hivatalban az 
okmányirodák létrehozásában, majd 
felügyeletében működtem közre 
Pályafutásomat 2005-től a 
Mezőkovácsháza Város 
Önkormányzatánál, folytattam, mint 
jegyző. 
Nagyon sok mindent és sok embert kell 
megismernem ahhoz, hogy megfelelő 
helyismerettel rendelkezzem és szakmai 
tudásomat a település számára a 
leghasznosabban, tudjam kamatoztatni 
úgy, hogy a mindenkori politikai 
helyzetnek megfelelően a lehető legjobb 
helyzetbe kerüljenek a Községek. 

Kérem, ebben legyenek a segítségemre. 
Szeretnék a települések ügyes bajos 
dolgaiba bekapcsolódni, szeretném, ha a 
problémáikat megosztanák velem, 
azokkal bátran keressenek fel. Hiszen 
csak akkor lehet egy problémát 
megoldani, ha arról tud az ember. 
A jegyzői munka másik szelete az 
önkormányzati működés. Kiemelt 
figyelmet szeretnék fordítani a pályázati 
lehetőségek megismerésére és 
kihasználására. A legfontosabb, hogy az 
erőforrások figyelembe vételével, a 
területi lehetőségeket kihasználásával a 
községek bevételi forrásokhoz jussanak. 
A céljaim között szerepel egy olyan 
biztonságos gazdálkodás megteremtése, 
mely Kötegyánnak és Újszalontának, 
valamint intézményrendszerüknek a 
nyugodt működését biztosítja. Kiaknázni 
azokat az erőforrásokat, melyek ezt a 
típusú gazdálkodást segítik, segíthetik. 
További céljaim között szerepel az, hogy 
a Hivatal emberközpontú szolgáltató 
szervezet legyen, a kialakított protokoll 
szerint működjön, kihasználva a 
kistelepülési lét előnyeit, ugyanakkor a 
határidők betartása mellett magas szintű 
szolgálást nyújtson. 

Mint jogalkalmazó, a legtöbb esetben – a 
jegyzőnek ugyanis a legtöbb hatásköre 
államigazgatási – döntést kell hoznia. 
Valószínű, hogy lesznek olyan döntések 
amelyek, valamely az ügyben érintett 
félnek nem lesz kedvező, de ez a jegyző 
munkájának a része, illetve a döntések –
hatósági ügyek – jellemzője. 
Egyet azonban minden tisztelt lakosnak 
megígérhetek, munkámban kizárólag a 
mindenkor hatályos jogszabályoknak 
kívánom magam alárendelni! Napi 
munkámat a következetesség és az 
igazságosság az, ami vezérli. 
Ezen a területen jó kapcsolatot szeretnék 
kialakítani a Községek civil 
szervezeteinek képviselőivel, az 
intézményvezetőkkel, valamint a 
környező települések képviselőivel. 
Ismerve a községek adottságait, jelenlegi 
helyzetét- szakmai felkészültségemmel – 
a testületek, valamint a polgármesterek 
támogatásával egy felkészült és 
szakképzett hivatali apparátus 
segítségével biztos vagyok abban, hogy a 
községeknek és polgárainak javát fogom 
szolgálni. 
   Tisztelettel:  
             Dr. Tóth Albert 

 

I. Kötegyáni Falunap 2011 
2011. augusztus 13-án megrendezésre került a falu apraja-nagyja 
által már oly annyira várt falunapi 
ünnepség. A falunapot megelőző 
estén került sor az Elszármazottak 
találkozójára, melynek remek 
hangulata előrevetítette a falunap 
sikerét is. 

Az Elszármazottak találkozóját nagy 
izgalommal várták a falubeliek és a 
faluból régen vagy nem olyan régen 
elköltözöttek egyaránt. Az érdeklődés 
hatalmas volt a rendezvény iránt és 
szép számban meg is jelentek rajta a 
magukat Kötegyáninak nevezők. A 
műsorról és a remek hangulatról a 
Kötegyáni Asszonykórus 
gondoskodott, akik dalaikkal hol 
megríkatták, hol megnevetették a közönséget. A dalokat a faluba 
visszalátogatók és a még a faluban élők beszámolói szakították 
meg, melyek remek régi történeteket elevenítettek meg. A műsort 
követően az összegyűlt népes csoport nyakába vette a falut és 
végiglátogatta a régi és az új látnivalókat egyaránt. Megcsodálták 
a felújított iskolát és a nemrég elkészült templomot, majd 
kilátogattak az Öko-Parkba is. A sétát követően a Művelődési 
Házban vacsora és éjszakába nyúló beszélgetés és mulatozás 
következett.  

Ezt a jó hangulatú eseményt követte másnap a Falunap, ahol 
mindenki találhatott magának és 
családjának elfoglaltságot és 
szórakozást. A délelőtt folyamán 
számos verseny és látnivaló 
fogadta a kicsiket és a nagyokat 
egyaránt. Már a kora reggeli 
órákban elkezdődött a főzőverseny 
és nyolc óra tájban már remek 
illatok keringtek a levegőben. 
Közben a sportolni vágyók is 
próbára tehették magukat a 
kispályás focibajnokság keretében, 
ahol két korosztályban (felnőtt és 
ifjúsági) mérhették össze erejüket a 
csapatok. A kevésbé vállakozó 
szellemű kilátogatókat a rendőrség 

és a tűzoltóság bemutatói 
szórakoztatták. A gyerekek közt a legnagyobb sikert az arcfestés 
aratta, ahol Szakács Veronika helyi lakos előtt folyamatosan 
gyerekek serege várta, hogy mikor kerülhetnek sorra. 
Természetesen a falu aprónépét nem csak az arcfestés várta. 
Legnagyobb örömükre játszóházban ismerkedhettek 
hagyományőrző játékokkal és kipróbálhatták azok elkészítését is, 
valamint egész nap ugrálóvár várta a kicsiket. 

Pillanatkép a falunapról 
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A műsorok sorát egy mazsorett bemutató nyitotta, melyet Nemes 
János polgármester úr ünnepélyes megnyitóbeszéde követett. A 
Kötegyán Község Önkormányzatának Képviselő-testülete minden 
kötegyáni lakost megvendégelt egy tál gulyással, eközben az 
ebédhez a nótát a Kötegyáni Betyárok szolgáltatták. Az ebédet 
követően elkezdődött a változatos műsorok sorozata. A színpadon 
fellépős sora váltotta egymást. Láthattuk és hallhattuk a Kisiratosi 
Rónasági Citerazenekart, megcsodálhattuk a Méhkeréki Nyisztor 
György Hagyományőrző Táncegyesületet és az Okányi Kis-
Sárréti Néptánc Együttest, akik a falu lakosságát is bevonták 
táncukba és egy kis táncház keretében nem csak táncokat, hanem 
népi játékokat is tanítottak a táncolni vágyóknak. A meghívott 
vendégeken kívül fellépett a Kötegyáni Asszonykórus, akik 

dalaikkal szórakoztatták az egybegyűlteket. A Kötegyáni Toporgó 
néptáncos gyerekek is megmutathatták, hogy ügyességben nem 
maradnak le a Méhkeréki és Okányi táncosok mögött. A 
Kötegyáni színjátszó csoport pedig magát nem meghazudtolva 
egy szellemes kis műsorral, a Makrancos hölggyel /Shakespeara 
után szabadon/ szórakoztatta a közönséget. A nap zárásaként 
jobbnál-jobb zenei műsorok következtek. A sort a Kenton 
együttes koncertje nyitotta, akik fergeteges hangulatot 
teremtettek. Őket követte az est szárvendége Caramel, aki dalaival 
és hangjával elkápráztatta a jelenlévőket. Az estet a Favorit 
együttes zárta, akik Jánki Mihály vezetésével kifulladásig 
biztosították a szórakozni vágyóknak a remek zenét.

                  Sárosi Erika 
             Szociális ügyintéző 

XXI. Nemzetközi művésztelep 2011.szeptember 1-6.
A Kötegyáni Baráti Kör Egyesület Körös Art Művészeti 
Társasága az idén is megrendezte soros művésztelepét, azzal a 
szándékkal, hogy a ravatalozó padjait elkészítjük. Az 
elképzeléseinket megfogalmaztuk s azt a NCA Nemzetközi és 
Integrációs Kollégiumához benyújtottuk. A pályázat sikeres volt, 
így a 855.000.-Ft támogatással a 10% önerő biztosításával, 
valamint az önkéntesek és a helyi segítők munkájával elkezdődött 
a művésztelep. Az ideérkező alkotók Magyarország több 
településéről, a Partiumból, és a Felvidékről érkeztek. Külön 
érdekessége a művésztelepen folyó munkának, hogy az alkotó 
művészeken kívül helyi szakemberek, és segítők is részt vettek. 
Szőke János asztalos, Fóris Zoltán nyugdíjas az asztalos 
munkákban és a padok összeszerelésében, míg Gellén Lajos festő 
a padok festésében segített. További segítséget kaptunk a 
Nyugdíjas Klub képviseletében Belanka Ilonától és Széplaki 
Imrénétől. Az önkormányzat egy fő szakember részvételét, és a 
technikai feltételeket biztosította. Tekintettel a pályázat 
nemzetköziségére, ennek a munkának a tükörprojektje a 
szlovákiai Nagyölveden (Velké Ludincén) volt. A két településen 
átlagosan 25 fővel 9 napot dolgoztunk. Kötegyánban 13 emlékpad 
készült el, melyeket bibliai igék idézeteivel díszítettünk. Az 
idézetek kiválasztásában Tyukodi László református lelkész volt a 
segítségünkre. 

Szlovákiában a készülő park rendezéséhez a nagyölvedi 
önkormányzat egy brüsszeli projektet nyert, így tovább folytattuk 
a már megkezdett park rendezését, a játszótér és a faluközpont 
kültéri elemeinek elkészítését. 

A nyáron végzett munkáért köszönetet mondok az alkotóknak, a 
helyi lakosságból a segítőknek, a települési önkormányzatok 
képviselőinek az együttműködésükért. 

A Kötegyáni Baráti Kör Egyesület Körös Art Művészeti 
Társasága, a Békés Megyei Képzőművészeti Szabadiskola 
Egyesület közös nemzetközi kiállítása 2011. december 2-án 15 
órakor lesz a békéscsabai Jankay Galériában (Csaba Center 3. 
emeletén). A kiállítást a Szlovák Köztársaság békéscsabai 
főkonzulja Štefan Daňo és Andó György a Békés Megyei 
Múzeumok igazgatóhelyettese nyitja meg. Minden érdeklődőt 
szeretettel várunk! 
Végezetül köszöntöm az új lapot, a Kötegyáni Hírmondót, a 
Szerkesztőségnek sikeres és hírekben gazdag munkát kívánok! 
      
     Ungvári Mihály 
       KBKE elnöke

 

Pályázati forrásból újult meg 
az Orvosi rendelő Kötegyánban 

A Békéscsabai székhelyű BONAG kft határidőre elkészült az 
orvosi rendelő felújításával, július 28-án pedig az ünnepélyes záró 
rendezvényre is sor került 
Az ünnepélyes átadáson megjelenteket Nemes János polgármester 
köszöntötte, aki a projektről elmondta, hogy a sikeres pályázatnak 
köszönhetően egy korszerű, jól felszerelt épületben fogadhatják a 
betegeket az egészségügyben dolgozók. Bevezetője után felkérte 
dr. Kovács József országgyűlési képviselőt a parlament 
Egészségügyi Bizottságának elnökét, hogy ünnepélyesen adja át 
az épületet, majd vágja át a nemzeti színű szalagot.  
Ezt követően a meghívottak, köztük az épületet nemsokára 
birtokba vevő orvosok, asszisztensek is bejárták az intézményt. 
A felújítás és bővítés számos változást eredményezett az épületen 
kívül és belül: a mozgáskorlátozottak érdekében az épületbe való 
könnyebb bejutás megkönnyítésére rámpát építettek ki, a 
csapadékvíz távoltartására előtető épült. Az ingatlanon öt 

gépkocsi parkoló lett kiépítve, melyből egy a mozgás 
korlátozattak számára készült.  A belső térben is számos munkát 
végeztek: akadálymentes WC-ket alakítottak ki. A 
padlóburkolatokat csúszásmentesre cserélték, megtörtént a 
fűtéskorszerűsítés, korszerűsítették a villamos berendezéseket, 
világítótesteket kicserélték, a régi szennyvíz rendszerek is 
átépítésre kerültek. A projekt részeként eszközbeszerzésre is sor 
került, amely során a háziorvosi és védőnői alapellátás eszközei 
bővültek, emellett korszerűsödött a fogorvosi ellátás is, többek 
között új fogorvosi kezelőegység áll a betegek rendelkezésére. 
A beruházás összköltsége 49.144.934 Ft volt, melynek 95%-át 
pályázati forrásból, 5%-át Önkormányzati sajáterő biztosította. A 
település lakói a megújult orvosi rendelőben vehetik igénybe a 
háziorvosi, fogorvosi ellátást, valamint a védőnői szolgálatot. 
         Pallag Lajos 
              Műszaki főmunkatárs 
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Kötegyán-Nagyzerind testvér települési kapcsolat: 
Együtt az árva gyerekekért 

Nagyapám: Szilágyi Sándor 
Nagyzerinden, Nagymamám: Szabó 
Julianna Feketegyarmaton született, 
mindkét település Arad megyéhez 
tartozik. 1940.-ben költöztek át 
Magyarországra és Losonc, Martonvásár 
és Tótkomlós után 1958.-ban települtek 
le Kötegyánba, és a kötegyáni temetőben 
nyugszanak. Talán a határon túli 
gyökereim is motiváltak abban, hogy már 
nagyon fiatalon foglalkozzam 
Magyarország és Románia 
kapcsolatával. 1992.-ben javaslatot 
tettem a Kézfogások Magyar-
Román Baráti Találkozó 
megszervezésére, amely  1994.-ben, 
ötletem alapján Gyula és Arad 
helyszínekkel meg is valósult, az 
Európa Tanács Fővédnökségével. 
Még abban az évben aláírták Gyula 
és Arad testvérvárosi szerződését, 
amely a Kézfogások rendezvény 
egyik gyümölcse! Az Arad- Gyula 
testvér települési kapcsolat, 
valamint a Kézfogások rendezvény 
az óta is folyamatosan működik. 

2010. ősszén, állampolgári civil 
kezdeményezésként javaslatot nyújtottam 
be Kötegyán és Nagyzerind, valamint a 
hozzá közigazgatásilag tartozó 
Feketegyarmat testvér települési 
kapcsolatára. Az önkormányzatok 
elfogadták a javaslatomat és 2011. nyarán 
Nemes János és Simándi Sándor 
polgármesterek hivatalosan aláírták a 
testvér települési megállapodást. A két 
település önkormányzati, sport , 
kulturális, egyházi területeken kíván 
együttműködni egymással, hosszabb 
távon aktívan bevonva ebbe a folyamatba 
az intézményeket, egyházat, és civil 
szervezeteket is. Állampolgári civil 
kezdeményezésként javasoltam, hogy a 
Böjte Csaba  által létrehozott Dévai Szent 
Ferenc Alapítvány gyerekeinek 
megsegítésére kerüljön megrendezésre a 
Kötegyán-Nagyzerind Jótékonysági 
Kerékpártúra, amelynek nevezési díjait 
ajánljuk fel a nehéz sorsú és árva 
gyerekek javára.  A Déva központtal 
működő alapítvány több ezer gyereken 
segít Romániában! Gyermekotthonokat 
működtett Erdélyben, ahol több mint 

kettőezer  árva gyerekről gondoskodnak. 
E mellett napközi otthonokat 
működtetnek,nehéz sorsú gyerekek 
számára.  A  jótékonysági kerékpártúrára 
tett javaslatomat támogatásáról 
biztosította Nemes János Kötegyán 
Község Polgármestere, Simándi Sándor 
Nagyzerind Község Polgármestere, 
valamint pozitívan fogadta a 
kezdeményezést Bende Róbert sarkadi, és 

Teodor Matica keményfoki polgármester 
is! Általános iskolai és középiskolai 
diákoknak a nevezési díj 500 forint, 
felnőttek részére 1000. forint volt. 
Október 1.-én Kötegyánból 35.-en 
indultunk útnak, és a földúton keresztül 
érkeztünk Sarkadra, ahol a 
rendezvénytéren  60-70 induló 
csatlakozott hozzánk. Nemes János és 
Bende Róbert polgármesterek köszöntői 
után, több mint százan indultunk el 
Nagyzerindre. Sarkadon felmentünk a 
Fekete-Körös gátjára  ,ahol a román és 
magyar határrendészeti szervek gyors ,és 
udvarias okmányellenőrzése  után a túra 
végig a folyó mellett folytatódott. Ant 
község mellett elhaladva érkeztünk meg a 
zerindi hídhoz, ahol Simándi Sándor 
polgármester fogadott bennünket, majd 
együtt betekertünk Nagyzerind főterére 
ahol a Dévai Szent Ferenc Alapítvány 
gyerekei hatalmas tapssal ünnepléssel és 
saját kezűleg készített papírzászlókkal 
fogadtak bennünket. A művelődési 
házban a zerindi önkormányzat fánkkal 
és üdítőitallal vendégelt meg bennünket. 

A kerékpártúra rendkívül jó hangulatban 
zajlott, és a magyar nevezési díjakból  
116. ezer forint gyűlt össze , amit az 
alapítvány az ágyai napköziotthon 
fürdőszoba felújítására fordít. Ehhez 
kapcsolódó hírek: A sajtóból 
értesültem,hogy Balogh Dorottya a  
sarkadi Ady Endre-Bay Zoltán 
Középiskola tanulója egy kisbusznyi 
ruhát, játékokat gyűjtött össze az árva 

gyerekek részére. A középiskola 
tanulója a sajtónak elmondta, hogy 
családjával együtt részt vett a 
Kötegyán-Nagyzerind Jótékonysági 
Kerékpártúrán, és ennek hatására 
döntött,hogy gyűjtést szervez. 
Örülök,hogy a jótékonysági 
kerékpártúra hatására a fiatal sarkadi 
diáklány ,a középiskola diákjaival és 
tanáraival összefogva jótékonysági 
gyűjtést szervezett, további szép 
sikereket kívánok neki ezen az úton! 
Javaslatomra Kötegyánba látogatott 
Makai István a Dévai Szent Ferenc 
Alapítvány Nagyszalontán működő 
gyermekotthonának vezetője ,aki 

négy árva gyerek kíséretében érkezett 
községünkben. A  házvezetőt és a négy 
árva gyereket  Nemes János polgármester 
és  Szokai Dánielné tagintézmény-vezető 
fogadták. Az árva gyerekek közelebbről 
megismerkedtek a kötegyáni általános 
iskolával és reményeim szerint a 
látogatásnak lesz folytatása. Visszatérve a 
Kötegyán-Nagyzerind Jótékonysági 
Kerékpártúrához: Ezen sportesemény 
jövőre is megrendezésre kerül az árva és 
nehéz sorsú gyerekek javára. Olyan 
észrevételeket is kaptam,hogy több 
kötegyáni lakos azért nem indult el mert 
attól tartott,hogy nem lesz képes letekerni 
a távot. Jövőre ez nem lehet "kifogás" 
hiszen a hét éves Nemes Csenge és a 
hatvanegy éves  Janics Pál 
bebizonyították, hogy erre a fiatal és 
idősebb korosztály is képes. Arra pedig 
külön büszkék lehetünk,hogy a 
legfiatalabb és a legidősebb induló is 
kötegyáni lakos volt!  
 
     Susánszki Imre 
              civil kezdeményező, 
          a kerékpártúra szervezője 

Beérkezés Nagyzerindre 
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Idősek Világnapja Kötegyánban 
Őszidő tájt, mikor sárgulni kezdenek a 
falevelek, és lassan leperegnek a fákról, 
ilyenkor megszaporodnak azok a 
rendezvények, melyek az időseket 
szólítják meg. E rendezvények az Idősek 
Világnapja jegyében szerveződnek, 
és tisztes szorgalom munkál 
azokban, akik izgatottan 
fáradoznak azért, hogy 
emlékezetessé tegyék az együttlét 
perceit. 
Így volt ez nálunk is 2011. október 
14-én délután. A Művelődési 
Házban a hófehér abroszok, az 
ízlésesen megterített asztalok 
hívogatóan várták az idős, „Szép 
korú” embereket. Polgármesterűnk 
Nemes János tekintetében ugyanazt 
láttam, amit én is éreztem. Vajon 
megtelnek-e a székek, benépesül-e 
a nagyterem, vajon megtisztelő 
meghívására hányan jönnek el? 
Bizony, azt sajnos érezzük, hogy 
nehezen lehet elmozdítani az embereket 
otthonról, a munka mellől, ritkán járnak 
összejövetelekre. A mai délután kivétel 
volt, benépesedett a terem, minden 
ülőhelynek gazdája akadt! 
Szokai Dánielné Önkormányzati 
képviselő köszöntötte a vendégeket, és a 
talpraesett narrátor szerepét is ő töltötte 
be. 
Nemes János Polgármester Úr köszöntő 
beszédében kifejezte tiszteletét az 
időskorúak hajdani- és ma is példaértékű, 
közjót gyarapító helytállása iránt. 
Kihangsúlyozta azt az elismerésre méltó 
mindennapi tevékenységet, amelyet az 
idős emberek végeznek. Elmondta, hogy 

a nyugdíjasok már kivették részüket az 
élet dolgaiból, a jövő formálásából, a 
gyermeknevelésből, így joggal várhatják 
az ifjabb generációtól az odafigyelést, a 
gondoskodást, a tiszteletet. Múlt nélkül 

nincs jelen, és jövő. Az idősebb 
korosztály múltban kialakított értékeit, 
tapasztalatait tiszteletben kell tartani, és 
meg kell őrizni, átadni a fiatalok számára. 
A régi és új generáció különbségét és 
különös kapcsolatát a „nagypapa és 
unoka beszélgetése” példáján mutatta be 
nagyon találóan, majd mindenkinek 
kellemes délutánt, jó étvágyat kívánt. 
Tisztelettel kell szólnom a Képviselő 
Testület tagjairól, akik jelenlétükkel 
megtisztelték az idős társaságot. 
Elismerés illeti az önkormányzat 
dolgozóit, a köztisztviselőket, konyhai 
dolgozókat, akik az ebédnél segédkeztek. 

Mindenki érezhette az idősek közül, hogy 
ez a délután ő értük van. 
Az általános iskolások szavalatokkal is 
készültek, a színjátszó kör „Shakespeare 
után szabadon” címmel a Makrancos 

hölgy adaptációját mutatta be nagy 
sikerrel. Felkészítő tanár: Pallag 
Mária tanárnő volt. 
Az Asszonykórus népdalcsokrot, és 
hangulatos esernyős gyakorlatot 
adott elő. Minden szereplőn, 
gyerekeken, felnőtteken egyaránt, 
látszott az igyekezet, mellyel széppé 
akarták varázsolni ezt a délutánt. 
A finom ebéd alatt, és után ifj Hajdu 
János és Berndt Mihály szolgáltatott 
hangulatos zenét, és akinek a 
„csontjai” engedték még táncra is 
perdülhetett. Közben a Polgármester 
Úr igyekezett minél több idős 
emberhez leülni és elbeszélgetni 
velük. 

Úgy érzem, hogy a szervezőknek 
érdemes volt a szórakoztatásra 
összpontosítani, nagyon szép délután 
volt! 
Higgyék el, az emberek mindenféle 
korosztályban és körülmények között 
képesek meleg légkört teremteni maguk 
körül, ha valóban vágynak rá. Október 
14-én délután az Idősek napján valóban 
erre vágytak! Remélem, senki sem 
gondolt arra, hogy „Öreg idő, szálló idő, 
belepte a hollóhajam dérrel” 
     
   Gál Lászlóné 
    Nyugdíjas óvoda pedagógus 

 
2011.10.28-án 14 órakor megkondult 

a kötegyáni Református templom nagyharangja 
 

A II. Világháború kötegyáni áldozatainak emlékére emeltetett 
emlékmű huszadik évfordulója alkalmából rendezett ünnepség 
tiszteletére. 
 Az utókornak szent kötelessége az emlékezés és ennek 
továbbadása az utódaink számára. 
Ennek tudatában döntött úgy Kötegyán Község 
Önkormányzatának képviselő testülete szeptember 29-ei ülésén, 
hogy méltó képen kíván megemlékezni arról a 76 kötegyáni 
emberről akik hősi halált haltak a II. világháborúban. Ennek 
tiszteletére emeltették az emlékművet amely1991 augusztus 20-án 
került leleplezésre. 
Engem ért az a kitüntető megtiszteltetés, hogy egyik szervezője 
lehettem az ünnepség megszervezésének. 

 
Engedjék meg, hogy saját történetemet és érzéseimet megosszam 
önökkel. A mi családunkat is megérintette a II. világháború 
borzalma. Édesapán is résztvevője volt, igaz Ő életben maradt, de 
hadirokkantként tért haza a II. világháború poklából. Mint 
felnövekvő gyerek amikor már érdekeltek a világ történései én is 
érdeklődtem, kíváncsiskodva kértem, hogy meséljen a háborúról. 
De ő csak annyit felelt erre szűkszavúan: 
„Soha ne tudd meg azt, hogy milyen a háború. Amikor két idegen 
ember egymással szemben áll, soha nem látták egymást és az 
egyiküknek meg kell halnia. Ennél borzasztóbb, embertelenebb 
dolog nincs a világon.” 

A Polgármester és a nyugdíjasok 
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Amikor a televízióban ilyen témájú filmeket vetítettek soha nem 
nézte meg, hanem felállt és kiment a szobából. 

 
Felnőtt fejjel már tudom, hogy a háborúk soha sem az igazságról 
szólnak, sem a múltban sem a jelenben. Mind a múltban, mind a 
jelenben különböző hatalmak érdekeiről, hatalmi játszmáiról szól. 
Ezeknek a hatalmi játszmáknak esett áldozatául az a 76 kötegyáni 
ember, akiknek nevei az emlékműre vannak felvésve. Nem volt 
olyan kötegyáni család, aki ne lett volna valamilyen formában 
érintve vagy közvetlenül vagy közvetetten a II. világháborúban. 
Teljes mértékben azonosulni tudok néhai Endrédi Károly, a 
Kötegyáni Általános Iskola volt igazgatójának gondolataival amit 
egy ünnepi beszédében fogalmazott meg, amely így hangzik: 
”A II. világháborúban elesett magyar katonák nem árulók voltak, 
hanem áldozatok.” Mi sem bizonyítja ezt jobban mint Nemeskürti 
István: Requiem egy hadseregért című kitűnő könyve. Leírja a II. 
világháborúban részvett magyar katonák küzdelmes, tragikus 
sorsát. 
 
Szeretnék köszönetet mondani az akkori református 
gyülekezetnek, mindazoknak a kötegyáni embereknek akik 20 
évvel ezelőtt adományaikkal hozzájárultak ahhoz, hogy ez az 
emlékmű elkészülhetett falunk szülötte Szőke Sándor 
szobrász/restaurátor művész keze nyomán és méltó módon 
megemlékezhetünk hősi halottainkról. Végezetül de nem utolsó 
sorban szeretnék köszönetet mondani mindazoknak akik a 

huszadik évforduló tiszteletére rendezett ünnepség 
megszervezésében, annak kivitelezésében részt vettek. 
 

 
II. Világháború kötegyáni áldozatainak emlékműve 

     
     Szőke János 
      Önkormányzati képviselő 
 

 
A kötegyáni cigányságról 

 
Tisztelettel köszöntöm az újság olvasóit, Kolompár Attila vagyok 
a Kötegyáni Cigány Kisebbségi Önkormányzat elnöke. Azon 
megtiszteltetés ért, hogy a kötegyáni újságban pár mondatban 
szólhatok a cigányságról. 
Visszamenőleg 1900-as évek elejétől a falu lakosságának 10%-át 
cigány nemzetiségű emberek tették ki, akik az akkori cigányzugon 
éltek. Ezek a roma emberek nagyobb családokban éltek, 
különböző gúnyneveik, beceneveik voltak. Ilyen volt például a 
Gurán család, akikhez a Berke, Farkas és Komáromi család 
tartozott. Ezek az emberek művelték a faluban a vályogvetést 
(cigányul: lipitori). Kötegyánban több régi típusú parasztház őrzi 
a kezük munkáját. Másik nagy roma család a Zongor, akiket a 
Bozsányi, Makula, Zsigmond, Kolompár család foglalt magába. 
Ők főképpen kereskedéssel, teknővájással foglalkoztak. Rajtuk 
kívül volt több família, például Andrási, Horváth, Botos 
(Tulipán), Lácz (Tuci) is élt e kis községünkben és mai napig 
élnek leszármazottaik. Közülük is, akire legbüszkébbek lehetünk 
mi kötegyáni cigányok, a néhai Horváth Béla (egyfogú cigány), 
aki több régi nagy magyar filmben zenélt híres színészeknek. Az 
egyik leghíresebb film:  Ház a sziklák alatt.   A Kötegyánban élő 
emberek nyitottak a cigány kultúra megismerésére. Mi sem 
mutatja jobban, hogy a Kötegyáni Általános Iskola a 2009/10, és 
2010/11-es tanévben részt vett az Országos Roma Programban, 
ami által az iskolába járó tanulók 100 % -a igényelte a roma 
történelem, ének-zene, kultúra oktatását. 2010 októberében 
megalakult a Kötegyáni Cigány Kisebbségi Önkormányzat: 
Kolompár Attila elnök, Balogh Sándor elnökhelyettes, Berczi 
Anita és Drágos Mihály. 
Eddigi munkánkról ejtenék egy pár szót. Tavaly szeptemberben 
több helyi vállalkozó és Nemes János polgármester úr 
segítségével beiskolázási támogatást tudtuk osztani, majd 2010 

októberében megrendezésre került a második Kötegyáni 
Cigánybál, ahol több magyar és cigány ember mulatott együtt 
békében. Decemberben a kisebbségi mikulás ellátogatott a roma 
gyerekekhez. Majd december vége felé cukor és tejadományt 
osztottunk szét a rászorulók közt. Idén sajnos a szorult anyagi 
helyzet miatt, ugyanúgy, mint máshol sajnos nekünk is 
kevesebből kellett gazdálkodni. Május elsején egy üst 
babgulyással kedveskedtünk a roma és nem roma embereknek. 
Majd októberben megrendeztük a harmadik cigánybált, és most 
már várhatjuk a mikulást. Párszóban köszönetet szeretnék 
mondani egy pár embernek a kötegyáni cigányok nevében 
esősorban a Nemes János polgármester úrnak, hogy 
lehetőségeihez mérten maximális létszámmal munkát biztosit a 
helyi romáknak és segít amiben csak tud. Szokainé Karácsony 
Erzsike tagintézmény-vezető segítségével tavaly a MACIKA, idén 
pedig az Útravaló pályázattal sok cigány iskolás gyereket, 
családot juttatunk 20.000 - 40000 ft közötti összeghez, amit 
nagyon köszönünk. Tavaly és idén is van a faluban "cigány 
program", most 10 családnak tavaly 15 családnak segített a 
megélhetésben, ezért is köszönetet szeretnénk mondani minden 
olyan embernek, aki segített, hogy létrejöhessenek ezek a 
programok. 
Utoljára pedig a romákhoz szeretnék egy pár szót szólni: remélem 
jó pár dologba segítségetekre, tudok lenni még az elkövetkezendő 
3 évben, megpróbálok minél több munkához juttatni benneteket, 
minél több segítséget nyújtani, amiért csak tisztes helytállást 
kérnék tőletek, hogy továbbra is azt mondják Kötegyánban jó 
cigányok élnek. 
                                                          Kolompár Attila 
   Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
            elnöke 
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Iskolai Rovat 
Iskolai programok a 2011/2012. tanévben 

 
Iskolánk, Sarkad-Kötegyán-Újszalonta 
Közoktatási Intézményfenntartó 
Társulás Óvoda, Általános Iskola és 
Egységes Pedagógiai Szakszolgálat 
intézmény keretein belül működik.  
A 2011/2012. tanév elején a Kötegyáni 
Általános Iskola Tagintézmény 
tanulóinak száma 110 fő.  
A tanulók évfolyamonkénti és lakóhely 
szerinti megoszlása: 
1. k. osztály: 14 fő (valamennyi gyermek 
kötegyáni ) 
2. k. osztály: 9 fő (közülük újszalontai: 1 
fő, méhkeréki: 1 fő, kötegyáni: 7 fő) 
3. k. osztály: 9 fő (valamennyi gyermek 
kötegyáni ) 
4. k. osztály: 14 fő (közülük újszalontai: 
3 fő, méhkeréki: 1 fő, kötegyáni: 10 fő) 
5. k. osztály: 15 fő (közülük újszalontai: 
3 fő, méhkeréki: 1 fő, kötegyáni: 11 fő) 
6. k. osztály: 11 fő (közülük méhkeréki: 1 
fő, kötegyáni: 10 fő) 
7. k. osztály: 17 fő (közülük újszalontai: 
1 fő, méhkeréki 2 fő, sarkadi 1 fő, 
kötegyáni 13 fő) 
8. k. osztály: 21 fő (közülük újszalontai: 
1 fő, méhkeréki 1 fő, kötegyáni 19 fő) 
Tanulóink közül 60 gyermek napközis, az 
iskolában ebédelő tanulók száma: 26 fő. 
A hét mindegyik napján van valamilyen 
délutáni, tanórán kívüli foglalkozás, 
szakkör a gyermekeknek. A tanulók az 
alábbi lehetőségek közül választhatnak: 

- beszédfejlesztő foglalkozás elsős, 
másodikos tanulóknak (a foglalkozást 
vezeti: Forrás Imréné) 

- informatika szakkörök, kicsiknek és 
nagyoknak külön (a foglalkozást vezeti: 
Szűcsné Nagy Anikó) 

- szövegértést fejlesztő foglalkozás alsó 
tagozatos gyerekeknek (a foglalkozást 
vezeti: Pallag Józsefné) 

- matematika szakkörök kicsiknek és 
nagyoknak külön (a foglalkozásokat 
vezetik: Fazekas Ildikó és Nagy Imréné) 

- sportkör és gyógytestnevelés (a 
foglalkozásokat vezeti: Szőke Erika) 

- rajz szakkör (a foglalkozást vezeti: 
Baranyi Adrienne) 

- színjátszó szakkör és szövegértést 
fejlesztő foglalkozás felső tagozatos 
tanulóknak (a foglalkozásokat vezeti: 
Pallag Mária) 

- angol szakkör mindegyik évfolyamon (a 
foglalkozásokat vezeti: Csordás Katalin) 

A néptánc órákat a Legaláb Művészeti 
Iskola pedagógusai, Borbély Imréné és 
Hajdu Gergő tartják iskolánkban. 
Az általános iskoláknak egyik nagyon 
fontos feladata a tantervi tananyag 
megtanítása tanórákon, de talán ennél is 
fontosabb gyermekeink nevelése.  Az idei 
tanévben is számos alkalommal 
rendezünk iskolai vetélkedőket, 
kirándulásokat, ünnepségeket. Ezen 
alkalmak, remek lehetőséget biztosítanak 
arra, hogy a gyerekek megismerjék a 
társas együttélés szabályait, 
megtapasztalják a közösségi 
összetartozás érzését. Terveink között 
szerepelt a szeptemberi 
diákönkormányzati nap, melyről Gyulai 
Anita 8. osztályos tanuló, diákvezető 
írását olvashatják, valamint a 
kerékpártúra a kötegyáni határba. 
Nemzeti ünnepeinkről méltó módon 
megemlékeztünk, a hetedikesek az Aradi 
vértanúk tiszteletére rendezett 
ünnepségen, a nyolcadikosok az Október 
23-i ünnepségen adták elő az 
osztályfőnökük által szerkesztett műsort. 
Novemberben az Ifjú zenebarátok napját 
ünnepeljük, a Békés megyei Hírlap Ladik 
vetélkedőjére elküldjük jelentkezésünket, 
és a Békés Megyei Jókai Színház 
előadásában megtekintjük a Pál utcai fiúk 
című előadást. Decemberben idén is 
várjuk a Mikulást, karácsony előtt 
játszóházi foglalkozást tartunk. Januárban 
a Magyar kultúra napjára készülünk, 
februárban énekversenyre. Tanulóink már 
most novemberben tervezgetik a februári 
programot, a farsangi jelmezes 
fellépéseket. Márciusban kezdődnek a 
teremfoci és kosárlabda bajnoki 
mérkőzések, valamint az úszásoktatás. 
Áprilisban a felső tagozatos tanulók 
közül a legszorgalmasabbakat és a jó 
magaviseletűeket budapesti tanulmányi 
kirándulásra visszük el. Megtekintjük a 
főváros nevezetességeit, ellátogatunk az 
Országházba, megismerkedünk a 
Nemzeti Múzeum kincseivel. Májusban 
az édesanyákat köszöntjük, majd a 
gyermeknap alkalmából iskolai 
kirándulásra szeretnénk elvinni 
valamennyi tanulónkat. Júniusban a 
hagyományos bolondballagás után 
ballagási ünnepségen búcsúzunk el a 
nyolcadikosoktól.  

Végül szeretném bemutatni azokat a 
pedagógusokat, dolgozókat, akik egész 
tanévben azért fáradoznak, hogy 
gyermekeink a kötegyáni iskolában jól 
érezzék magukat, szeressenek iskolába 
járni, a lehető legjobb nevelést és oktatást 
kapják meg, és a városi iskolásokkal 
szemben semmiben ne szenvedjenek 
hátrányt. 
Forrás Imréné tanító, az 1./k. osztály 
osztályfőnöke  
Szűcsné Nagy Anikó tanító, 
számítástechnika szakos tanár, a 2./k. 
osztály osztályfőnöke  
Pallag Józsefné tanító, alsó tagozatos 
munkaközösség-vezető, a 3./k. osztály 
osztályfőnöke  
Fazekas Ildikó Etelka tanító, a 4./k. 
osztály osztályfőnöke  
Szőke Erika tanító, testnevelés szakos 
tanár, gyógytestnevelő tanár, 
diákönkormányzatot támogató 
pedagógus, az 5./k. osztály osztályfőnöke  
Nagy Imréné tanító, matematika szakos 
tanár, gyermek- és ifjúságvédelmi felelős, 
a 6./k. osztály osztályfőnöke  
Baranyi Adrienne földrajz - rajz szakos 
tanár, a 7./k. osztály osztályfőnöke  
Pallag Mária magyar nyelv és irodalom 
- történelem szakos tanár, 
drámapedagógus, felső tagozatos 
munkaközösség-vezető, a 8./k. osztály 
osztályfőnöke  
Csordás Katalin angol szakos tanár  
Halmai Lóránt biológia – kémia szakos 
tanár  
Fazekas Anikó nevelőtanár, napközis 
csoportvezető  
Száva Mihályné tanító, gyógypedagógus 
októberben áthelyezésre került a 
Pedagógiai Szakszolgálathoz, így 
iskolánkban csak a szerdai, csütörtöki és 
a pénteki napokon tanít. Hétfőn és 
kedden a sarkadi Kossuth utcai iskolában 
dolgozik.  
Annak érdekében, hogy a szakos 
ellátottságunk teljes legyen, 3 sarkadon 
tanító  pedagógus is jár át Kötegyánba: 
Balogh Lászlóné a fizikát, Nagy Edit 
éneket, Nicoaráné Csótya Csilla a 
technika tantárgyat oktatja. Kötegyánból 
Halmai Lóránt és Baranyi Adrienne 
Sarkadon a Kossuth utcai és a Gyulai úti 
iskolában is tanítanak. 
Az intézmény technikai dolgozói 
Iszályné Pallag Ilona iskolatitkár, 
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Hajduné Kelemen Katalin takarítónő és 
Ifj. Tímár József fűtő-karbantartó. 
Az iskolában folyó tevékenységeket – pl. 
gyermekkíséret, takarítás, karbantartás, 
stb.- jelenleg is segítik a helyi 
Önkormányzat által foglalkoztatott 

dolgozók: Szőke Ferencné, Molnár 
Mária, Mező Zoltán és Nemes András.  
 
Kötegyán, 2011. november 7. 
 
 

Szokai Dánielné 
tagintézmény-vezető, 

történelem szakos tanár, közoktatási 
szakértő 

emberi erőforrás tanácsadó 

 
Ismerkedés az interaktív táblával 

A szeretet a legjobb fegyver a 
nehézségek ellen 

Ezekben a nehéz időkben is elmondható, hogy az emberi 
együttérzés sok követ képes megmozgatni, s igazi csoda tanúi 
lehetünk. 
Civil kezdeményezéshez csatlakozva iskolánkban is többen 
adakoztak (felnőttek és gyerekek is), a Böjte Csaba ferences 
rendi szerzetes által vezetett romániai Gyermekotthon Hálózat 
részére. Lélekmentő munkásságuk már a határunk mentén is 
rendezett körülményeket teremt a nehéz sorsú gyerekek 
fejlődéséhez. 
A figyelemfelhívás eszközéül a szervezők a kerékpártúrát 
választották, melyen iskolánk tanulói közül néhányan szüleikkel 
részt vettek. Felemelő érzés volt, hiszen a szép őszi időjáráson túl 
a természetes határ megnyílását és a szívek egy célért való 
munkálkodását csak a meleg fogadtatás tudta felülmúlni. Jó érzés 
volt látni, hogy a segítség jó helyre kerül a szomszédos 
Nagyzerinden. 
Böjte atya munkatársai Nagyszalontán is sok nehéz sorsú 
gyermekről gondoskodnak. Egyik nevelőjükkel négyen iskolánk 
vendégei voltak. A nyolcadikosokkal töltöttek két rendhagyó 
tanítási órát, majd a szünetben a kötegyáni diákok bemutatták az 
iskolát.. A gyerekek hamar összebarátkoztak. Vidám 
beszélgetésüket alig lehetett félbeszakítani, s sajnálkozva 
búcsúztak egymástól öleléssel és kézfogással. Azóta az internet 
segítségével tartják is a kapcsolatot. 
Reméljük, találkozásuk a szalontai Magyar Iskola és iskolánk 
közötti első lépése, s sok vidám pillanattal gazdagodik majd.  

 
Brit és amerikai országismereti 

vetélkedő Sarkadon 
Az elmúlt hónapban immár negyedszer rendezte meg a sarkadi 
Ady Endre -Bay Zoltán Középiskola idegen nyelvi 
munkaközössége a nagy népszerűségnek örvendő brit és 
amerikai országismereti vetélkedőjét, melyre a megye általános 
iskoláinak 8. osztályos tanulói jelentkezhettek. A versenyen 
három fős csapatok mérték össze tudásukat az angol anyanyelvű 
országok kultúráiból. 
A kötegyáni általános iskola végzős osztálya három csapattal 
képviselte magát a vetélkedőn, melyre a gyerekek lelkesen 
készültek. Igényes és szépen kidolgozott plakátokat vittek 
magukkal, melyekkel magas pontszámokat szereztek. 
A versenyen, október 26.-án összesen tizenkét csapat mérkőzött 
meg egymással, ahol játékos feladatok megoldásával, a témákban 
való jártasságukkal és jó csapatmunkával  kaphattak további 
pontokat. 
Iskolánk tanulói remekül szerepeltek. Harmadik helyezést ért el a 
Bartha Csilla, Branduse Zsolt és Iszály János alkotta csapat. 
Dobogósként e három nyolcadik osztályos diák is felvételt nyert 
a gimnázium két tanítási nyelvű tagozatára, melyhez ingyenes 
gólyatábor és értékes könyvjutalom is járt. A másik két 
csapatunk negyedik illetve hatodik helyen zárt, ők is könyv 
nyereménnyel tértek haza. 
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Tankönyvosztás 
A 2011. szeptember elsején, - az utóbbi évekhez hasonlóan – 
iskolánk minden tanulója ingyen kapta meg a tankönyveket.  
A hatályos jogszabályokat figyelembe véve 110 tanulónk közül 
84 fő jogosult arra, hogy ingyen kapja meg a tankönyveket. A 
Kötegyáni Önkormányzat döntésének köszönhetően a többi 
gyermek szüleinek sem kellett a tankönyvek árát kifizetni, így ők 
is ingyen kapták meg a tanuláshoz szükséges könyveket, 
munkafüzeteket. 
Idén, az 1. osztály számára 9 148 Ft/fő 
             2. osztály számára 8 316 Ft/fő 

             3. osztály számára 9 264 Ft/fő 
             4. osztály számára 10 386 Ft/fő 
             5. osztály számára 12 180 Ft/fő 
             6. osztály számára 9460 Ft/fő 
             7. osztály számára 12 485 Ft/fő 
             8. osztály számára 18 010 Ft/fő értékben rendeltünk 
tankönyveket, munkafüzeteket. 
A tankönyvek nagy része tartós könyv, azaz a tanulók nem csak az idén, 
hanem a jövő tanévben is ezekből fognak tanulni. Ezért elvárjuk, hogy 
tanulóink jobban ügyeljenek a könyveik tisztaságára, küllemére!

 
Diáknap 

Szokásokhoz híven, idén is megrendezték iskolánkban a diák 
önkormányzati napot. Csapatokat alakítottunk, melyekben 
egyaránt voltak kicsik és nagyok.  
A csapatoknak Európa országaiból kellet felkészülniük. 
Sorsolással döntöttük el, hogy kinek melyik ország jut.  A diákok 
mindent megtettek a győzelem érdekében. Plakátokat, zászlókat 
és menetlevelet készítettek, valamint csatakiáltásokat írtak. A 
mindenkinek egy hete volt a felkészülésre. A csapatok nagy része 
a beadási határidő, utolsó napján rakta össze a plakátokat, amiért 
természetesen kicsit haragudtak a tanárok.  
A vetélkedőben szülők is erősítették a csapatokat, részvételük 
sokat jelentett mindenkinek. 
Érdekes, humoros és oktató jellegű feladatok voltak. 
Megismerkedhettünk az országok kultúrájával. A csapatoknak tíz 
állomáson kellett teljesíteniük.  
Amikor minden csapat teljesítette az összes feladatot, egy kis 
szünet következett. Tanáraink összeszámolták a pontokat és 
elérkezett a várva várt pillanat, az eredményhirdetés. Mindenki 
türelmetlenül várta az eredményt. A győztes csapat Románia lett. 
Nagyon örültek a győzelmüknek. A többi csapat arcán látszott egy 
kis csalódottság, de ahogy mondani szokták: a részvétel a fontos.  
Persze a többi csapat jutalma sem maradt el. Csokoládét és 
dicséretet kaptunk. A nap végére a nebulók kissé elfáradtak, de 
megérte a fáradságot, mert így legalább a kötegyáni iskolába járó 
gyerekeknek volt egy nagyon jó napjuk! 
                                                            
       Gyulai Anita  
                8. osztályos tanuló 

A napköziről 
Örömmel tölt el bennünket, hogy ebben a tanévben, iskolánk 
tanulóinak több mint fele napközis lett.  
A napközi azt jelenti, hogy a gyerekek naponta háromszor kapnak 
étkezési lehetőséget (tízórait, ebédet, uzsonnát) az iskolában, itt is 
készítik el a házi feladataikat, valamint szabadidejüket hasznosan 
töltik el (mozgásos játékok, kézműves tevékenységek, 
társasjátékok).  
 
 Napközink napirendje: 
11.45- től ebéd 
12.30-tól játék, sport, beszélgetés  
14.00-15.00 csendes tanulás, az írásbeli házi feladatok elkészítése 
15.00-15.15 uzsonna 
15.30-16.00  hangos olvasás, a szóbeli lecke felmondása 
16.00 órakor, sorakozó után indulás haza 
 
 A házi feladatokat a napközis nevelők ellenőrzik, de 
előfordulhatnak hiányosságok is. Megkérjük a kedves szülőket, 
nagyszülőket, hogy mindennap legyenek szívesek átnézni 
gyermekük, unokáik házi feladatait. Fontos, hogy a szóbeli 
feladatokat - a hangos olvasást, a szabályok illetve a versek 
megtanulását, a tananyag elmondását - az anyukák, apukák 
ellenőriznék otthon! Ezek a hiányosságok, főleg abból adódnak, 
hogy iskolánkban nagyon sok szakkör, délutáni elfoglaltság van, 
amire a gyerekek szívesen és örömmel járnak. 
 Kérjük Önöket, működjünk együtt, hogy gyermekeink minél jobb 
eredményt érhessenek el ebben a tanévben!  

 
Ismerjük meg Kötegyán élővilágát

Napjainkban a gyerekek egyre több időt töltenek a számítógépek 
virtuális világában, az interneten és egyre kevesebbet a 
természetben. Habár sok tudás forrása lehet az internet, a mai 
gyerekek kevésbé ismerik a település körüli növényeket, állatokat, 
mint szüleik és nagyszüleik.  
A közvetlen ismeretszerzés a leghatásosabb, ezért iskolánk felsős 
sportkörének tagjai és a felsős napközis tanulók 2011. szeptember 
29-én délután egy kerékpáros kiránduláson vettek részt Kötegyán 

határában. A kerékpár-túra során megismerkedhettek a kötegyáni 
határ sokszínűségével, megfigyelhették több élőhely élőlényeit 
anélkül, hogy távoli helyekre utaztak volna. 
A résztvevő diákok egy rövid teszt kitöltésével mérhették össze a 
témakörben megszerzett tudásukat. A legjobb eredményt elérő 
tanuló, - Szakács Nóra 6. osztályos - értékes könyvjutalomban 
részesült, amely segítheti további tanulmányait. 
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NYÍLT NAP AZ ISKOLÁBAN 
A szülő – nevelő kapcsolatot hivatott elmélyíteni az iskolai nyílt 
nap.  
Idén október 26-án nyílt meg iskolánk kapuja a szülők előtt. Ez a 
nap mindig nagy izgalommal tölti el az anyukákat, apukákat és 
nagyszülőket, akik kíváncsian ültek be az osztálytermekbe. Ezen 
a napon „működés közben” láthatták az iskolát. Megismerhették 
a pedagógusok oktató tevékenységét, megnézhették a gyermekük 
tanórai munkáját és viselkedését. Ezeken az órákon 
betekinthettek az érdeklődők a fejlesztés sokszínűségébe, 
megismerhették az interaktív tábla működését. Mi pedagógusok, 
igyekeztünk úgy szervezni, hogy minél többféle tanórát 
láthassanak a szülők. Az idén a 8 évfolyamon összesen 32 tanóra 
közül választhattak a szülők. Örülünk, hogy 45 érdeklődő élt 
ezzel a lehetőséggel!   

 

Papírgyűjtés 
 Iskolánkban ebben az évben két alkalommal is papírgyűjtési 
akciót hirdettünk. A gyűjtéshez a tanulók is és a szülök is nagyon 
pozitívan álltak hozzá. Az összegyűjtött papír ára a 
diákönkormányzat kasszájába bevételezésre került. Az összeget 
az iskolánk rendezvényein résztvevő tanulók jutalmazására 
fogjuk felhasználni, tehát valamennyi tanuló részesedik belőle. 
Ezúton szeretnénk köszönetet mondani a papírt felajánló 
lakosságnak, hogy ezzel is segítették a diákságot. A 
továbbiakban is szívesen vesszük felajánlásaikat! Amennyiben 
nagyobb mennyiség áll rendelkezésükre, kérjük jelezzék felénk 
és az elszállításáról gondoskodunk. 

 
ÚTRAVALÓ- MACIKA program 

Út a középiskolába ösztöndíj 
A 2005 óta működő Útravaló program egy olyan állami 
támogatási forma, melynek átfogó célja a hátrányos helyzetű 
tanulók esélyegyenlőségének elősegítése. Iskolánk a kezdetektől 
részt vesz ebben a programban, 2005-től a 2010/2011. tanévig 
összesen 67 tanulónk részesült az ösztöndíjban és kapott mentori 
segítséget. 

 Az ösztöndíjprogram lényege, hogy segítse a diákok tanórai 
felkészülését, csökkentse a szegénységből vagy egyéb okokból 
eredő hátrányaikat, és elősegítse tehetségük kibontakozását, annak 
érdekében, hogy a gyermekek érettségit adó középiskolában 
tanulhassanak tovább. A programban részt vevő gyermekek havi 3 
500.- Ft ösztöndíjban részesülnek. Az összeg évente két 
alkalommal kerül kifizetésre. Iskolánk tanulói közül ebben a 
tanévben 12 hetedik osztályos és 17 nyolcadik osztályos tanuló 

pályázatát továbbítottuk a kiíró szervezethez, a Wekerle Sándor 
Alapkezelőhöz.  

2011. szeptember 1-től a hátrányos helyzetű, cigány tanulók 
tanulási és továbbtanulási esélyeinek növelése érdekében – az 
Útravaló Ösztöndíjprogram, valamint a Magyarországi 
Cigányokért Közalapítvány (MACIKA) által finanszírozott 
programok egyesítésével – az Útravaló Ösztöndíjprogram 
esélyegyenlőségi ösztöndíjait is magába foglaló új program indult 
ÚTRAVALÓ - MACIKA ÖSZTÖNDÍJPROGRAM néven  

Reméljük, hogy a kibővült ösztöndíjprogram mindegyik 
pályázatot benyújtó kötegyáni gyermek támogatását lehetővé 
teszi. 

 
Ovi Hírek 

Itt van az ősz, itt van újra… 
A hosszú nyári szünet után 
élményekkel telve érkeztek meg a régi 
ovisok a Maci csoportba, várva a 
találkozást társaikkal és az óvó 
nénikkel. 
Teljesen más érzések kavarogtak a 
leendő ovisok lelkében. Várták az 
óvodát, de igazából csak akkor 
szembesültek azzal, hogy mit is jelent 
oviba járni, amikor édesanyjuk először 
hagyta őket ott a csoportban egyedül. 
Szeptember óta 9 új kiscsoportos 
érkezett a Vuk csoportba, 5 pici lány 
és négy kisfiú. 
A beszoktatást megkönnyítette, hogy 
minden új gyermeket augusztusban 
meglátogattunk otthonában, 

ismerkedtünk velük és szüleikkel. 
Nálunk az a szokás, hogy az első 
napokat anyával vagy apával együtt 
tölthetik a gyerekek  az óvodában. 
Minden gyermek másképp fogadja az 
új környezetet, a szülőktől való 
elválást. Vannak, akik édesanyjukkal 
szépen eljátszadoznak az első 
napokban, de vannak olyanok is, akik 
csak nézelődnek, és rángatják anyjuk 
karját, hogy induljanak már haza. 
Az óvodai életre való átállás nem 
könnyű! Vannak olyan gyermekek, 
akik az első héten semmi ellenállást 
nem tanúsítanak, de a következő 

hetekben vigasztalhatatlanok. Vannak, 
akik nem esznek, vagy nem pisilnek. Így 

Tűzoltók voltak az óvodában. 
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próbálnak ellenállni az új helyzetnek. Ez szívbemarkoló 
szülőnek, óvónőnek egyaránt, de általában hamar elmúlnak ezek 
a problémák. Hiszen annyi új, kellemes élmény éri őket: sok új 
játék, mese, ének, bábozás, az óvó néni dédelgetése, simogatása, 
a nagyobb gyerekek kedveskedései. 
 
Ha már a kellemes, új élményeket említettem, szeretném 
megköszönni a sarkadi önkéntes tűzoltó egyesület vezetőjének, 
és munkatársainak, hogy óvodásaink testközelből, működés 
közben láthatták  a létrás tűzoltóautót, és kipróbálhatták a tűzálló 
sisakot. 
 
Reméljük, hogy október 12-én sikerült egy új hagyományt 
teremteni az óvodában. Hiszen akkor rendeztük meg a 
„Nagymamák és Nagypapák napját”.  
Jó volt látni a sok játszó, barkácsoló nagyit, és a sok csillogó 
szemű unokát. A délelőttöt lovaskocsikázással zártuk, az ebédet 
pedig palacsintával és csőröge fánkkal tettük felejthetetlenné. 

Október 11-én került sor a Baba-mama találkozóra. Dalokkal, 
mondókákkal kísért mozgásos játékokat ismerhettek meg a babák 
és a mamák, melyek nem hiányozhatnak a gyermekek életéből 
már egész kicsi korban sem. Otthon, együtt a család többi 
tagjával is lehet őket játszani, így vidám és hasznos perceket 
lehet együtt eltölteni. Hogy miért hasznos? Megteremtünk velük 
olyan környezeti ingereket, amelyek a kisgyermekek fejlődését 
már ebben a korban is segítik. A mozgásos játékokkal fejlődik a 
gyermek figyelme, az egyensúlygyakorlatokkal a rendezettsége, 
a koncentrációs képessége. Ehhez kívántunk ötleteket adni. 

Az eltelt- közel két hónap rendezvényein készült fotók, nemcsak 
a vidám hangulatot, de a gyerekek, anyukák, nagyszülők 
örömteli együttlétét is illusztrálják. 

    
                      Mátyási Sándorné 
         Óvoda pedagógus

 
A megsebzett Gyepes 

I. rész 
A jelenlegi helyzet kialakulásáig nagyon hosszú út vezetett. No 
lássuk mi is történt ezzel az igazi bihari „folyóval”. 
A Gyepes valamikori forrásvidéke a Sebes-Körös és Fekete-Körös 
közötti Királyerdő dombvidékén volt. Ez a Bihari hegység Észak- 
Észak nyugati nyúlványa, melyet 250-450 mBf. tengerszint feletti 
magasságok jellemezték. A közvetlen eredet Magyar gyepes nevű 
településen van melyet Gyepes főnek is nevezhettek volna. A 
Gyepes-ér egy Y ággal érkezik nyugatra fordulva Bihar hosszú 
Aszóra, majd Tenke-Görbedre. Itt még a vízfolyásnak csak Ér és 
helyenként patak jellege van, vízhozama változó. Huszár Mátyás 
Királyi Kamarai mérnök 1823-ban kiadott vízrajzi értekezésében, 
a következőket mondta: „A Fás-ér a Fekete-Körös jobb oldali 
felső kiágazása, amely a gátak veszedelmes emelése miatt 
keletkezett, és Görbedtől Gyepesnek hívják. Kezdetben nagy 
sebességgel kavicsos területen, kisszelvényű mederben folyik, 
majd alább laza talajra ér és medrének keresztszelvénye a Fekete-
Körösével egyenlő. A Kemény-fok nevű új kiágazásnál vizének 
legnagyobb része visszafolyik a Körösbe. E foktól lefele – a 
malomgátak miatt - Sarkadig, medrének mintegy felét 
feliszapolta, Sarkad alatt viszont a folyóágy teljesen megszűnik, 
és a víz a mély fekvésű területeken szétterjed”. A Gyepes a 
Király-erdő völgyéből több mint 100 km-es útvonalat megtéve 
jutott Kötegyán-Sarkad térségébe. A 1960 – 70-es években még 

élő Gyepes csatorna, az utóbbi évtizedekben már nem vezet át 
vizet, gyakorlatilag a határ szelvényben megszűnik. A XVIII. 
század idején a Gyepesen lerohanó gyakran 20-30 m3/s vízhozam 
mocsaras területté tette Sarkad és környékét, gyakran elöntéssel 
fenyegette. Kötegyán – Sarkad a Gyepes partjára települt, annak 
ellenére, hogy fenyegette áradásaival. A települések ma is itt 
helyezkednek el, ma már inkább a víz hiányától fenyegetve. Az 
áradás áttevődött a Fekete-Körösre, a belvizeket a Gyepes és 
hozzátartozó belvízi főművek fogadni, s az elöntésektől 
mentesíteni tudják. Folytatás a következő számban. 
 
Soron következő témakörök:  

- Történeti áttekintés szabályozás előtt 
- Változások leírása 
- Vízutánpótlás indokai és a lehetőségei 

 
 
Forrásanyag: KÖRKÖVIZIG  
       
       
                            Id. Nemes János 
                                    Hydrotechnológus 

 
Wifi Falu 

 



Az Új Magyarország Fejlesztési Terv Társadalmi Megújulás 
Operatív Program támogatási rendszeréhez - a Békés-Bihar 
Kistérség Fejlesztő Egyesület által - benyújtott, támogatásra 
érdemesnek ítélt Wifi Falu című TÁMOP-5.1.1-09/3-2009-0005 
azonosítószámú projekt lassan félidejéhez ér, ennek kapcsán 
szeretnék tájékoztatni a lakosságot, a projekt előrehaladását és 
aktuális helyzetét illetően.  
A projekt az Európai Unió támogatásával, az Európai Szociális 
Alap társfinanszírozásával valósult meg. A projekt 
megvalósítására 124.666.900 Ft-ot nyert az Egyesület, mely 100%-
ban vissza nem térítendő támogatás.  
 A projekt 2010. november 1-jén vette kezdetét, a megvalósítás 20 
hónapig tart. A projekt időtartama 
alatt - a kistérség településeiről 
összességében - 225 család jut 
ingyenes képzésekhez, illetve 1 
teljes éven át internet 
hozzáféréshez és számítógéphez, 
mely gépeket a projektzárást 
követően (2012. június 30.) 
kedvezményes áron 
megvásárolhatják. Az önálló, 
otthoni tevékenység segítésére 
technikai (otthoni Internet 
hozzáférés) és módszertani 
(mentorálás, ügyfélszolgálat) 
támogatásban részesülnek a 
célcsoport tagok a projektben való 
részvételük ideje alatt.  
A projekt célja: hogy elősegítse a 
mélyszegénységben élő családok és gyermekek 
társadalmi integrációját, illetve csökkentse a 
munkaerő-piaci hátrányokat, továbbá hogy a 
résztvevők bármikor hozzáférhessenek eddig 
elérhetetlen információkhoz a világról, szűkebb, 
illetve tágabb környezetükről.  
A projekt ütemterv szerinti megvalósulása megfelelő, a vállalt 450 
célcsoporttag már bevonásra került a programba. A 3 modulból 
álló képzés sorozathoz (I. modul - kulcskompetenciák 
fejlesztésére irányuló - reintegráció álláskeresőknek képzés, II. 

modul - digitális írástudás fejlesztésére irányuló - alapfokú 
számítástechnika képzés, III. modul - a megszerzett tudás 
hasznosítására irányuló álláskeresési technikák képzés) Kötegyán-
Újszalonta településekről 2011. február 21-én 45 fő csatlakozott - 
a pályázati útmutató kritériumainak megfelelő, kiválasztott 
személyek. Az első és második képzési modul eredményes 
lezárása után, július 04-én (a harmadik oktatási rész lezárultával) 
mind a 45 fő átvehette a képzés eredményességét igazoló 
tanúsítványt. A célcsoport tagok  azonban a képzés után sem 
maradnak magukra, a mentorok a projekt teljes ideje alatt (2012. 
június 30-ig) rendelkezésre állnak és  segítik a munkakeresés, 
munkába állás, munkaerő-piaci reintegrációhoz kapcsolódó 

ügyintézést.  
A program eredményes 
végrehajtását biztosító mentorálási 
tevékenység - amely ahhoz 
szükséges, hogy a képzésben részt 
vevők megkapják a program 
eredményes befejezéséhez 
szükséges, személyre szabott 
segítséget - rendben zajlik, a 
célcsoport tagok ismerik és keresik 
a települési mentort (Herpácsi 
Tibor), aki az esetek többségében 
az adott problémára helyben 
megtalálja a megoldást, 
amennyiben további segítségre van 
szükség az ügyfélszolgálattal való 
jó együttműködésnek 

köszönhetően - mely hétköznapokon 14 és 18 óra 
között hívható, rövid időn belül orvosolható a 
jelzett probléma. A mentor a hozzá tartozó 
célcsoporttagokkal a projektbe történő bevonás 
alatt, de minimum 6 hónapon keresztül 
foglalkozik. Ez idő alatt minden egyes hozzá 

tartozó tagot havonta legalább egyszer felkeres, és ezt 
dokumentálja.  
 Máriné Nagy Adrienn                          Herpácsi Tibor 
         Vezető mentor                                   Mentor 
 

Küzdelem hegyeken, völgyeken át… 
avagy a kötegyáni labdarúgás története 

“Ha küzdesz veszíthetsz,  
ha nem küzdesz veszítettél!”  

 
Sajnos nem csak siker és csillogás az Élet, 
mindennek van árny oldala is, amit már 
gyerekkorban megismer az ember. Ez 
történt a kötegyáni labdarúgással is, 
ugyanis nem csak sikerek jellemezték 
csapatunk sorsát, de kezdjük a legelején. 
1995. március 29., ezen a napon született 
meg kicsi falunkban a Kötegyáni Sportkör. 
Azóta minden évben indul a megyei III. 
osztályú bajnokságban, ezzel szerezve 
örömöt és izgalmat több 
futballrajongónak. A tavalyi bajnokság 
elején remekül teljesített a csapat, sajnos a 
tavaszi idény már nem sikeredett jóra, így 
a 8. helyen végeztünk. A nyáron elérkezett az a pont, amikor 
döntenünk kellett, hogy merre tovább. Akarjuk-e továbbra is a 

csapatot, vagy végleg szögre akasztjuk a 
focicipőt. Sajnos több olyan probléma állt 
az utunkba, amit csak is összefogás és 
kitartás révén tudtunk leküzdeni. Hosszas 
töprengés után a folytatás mellett 
döntöttünk.  
Hatalmas anyagi segítséget nyújtott az 
önkormányzat is, amit eme cikk keretében 
is szeretnénk megköszönni. A csapat 
vezetőségében nagy változások történtek a 
nyár végén. Hivatalos közgyűlés keretében 
új vezetőségi és fegyelmi bizottsági tagok 
lettek megválasztva. Természetesen a 
közgyűlésen minden kötegyáni játékos és 

focit kedvelő szurkoló megjelent. Már itt lehetett érezni, hogy sok 
ember szíve vágya a csapat életben tartása. Bebizonyítottuk, hogy 

Wifi Falu projekt résztvevői 



- 14 - 

sok ember életében fontos még a labdarúgás, és ezért minden meg 
is tesznek. Békés Megyei Labdarúgó Szövetség is komoly 
problémákat generált a csapatunknak, ugyanis nem adta meg első 
körben a pályánk minősítését több 
szempont miatt sem. Ennek következtében 
1 hónapos ultimátumot kapott a csapat, 
hogy a hitelesítési jegyzőkönyvben 
felsorolt hiányosságokat pótolja, javítsa. 
Minden nap egyre több lelkes és kitartó 
focit kedvelő kötegyáni kint volt a 
focipályán, ahol a problémák 
megszüntetésén/enyhítésén dolgozott. Egy 
cél vezérelte a megjelent embereket, még 
pedig a csapatba és a labdarúgásba vetett 
szeretete. Leküzdhetetlen kitartásunk 
meghozta a gyümölcsét, pályánk 
megkapta a megye III-as minősítést, s így 
csapatunk indulhatott az idei bajnokságban.Békés megyében 14 
csapat döntött úgy, hogy csatába száll a megyei III. osztályú 
bajnoki címért. A sok probléma és nehézség még érezhető volt a 
csapatunk első mérkőzésén, ahol Csárdaszállás együttese 3-2 –re 
győzött. Majd elindult a csapatunk a siker létráján. Sorra jöttek a 
gól gazdag győzelmek, amik nagy lelkierőt és önbizalmat adott a 
csapatnak. A tavalyi bajnokság második helyét megszerző kamuti 
együttest két vállra fektettük a 4-0-ás győzelmünkkel. Ekkor a 
Kötegyáni Sportkör a tabella második helyét birtokolta, 3 ponttal 
lemaradva a listavezető szarvasi csapat mögött. Azonban ahogy az 
Életben is lenni szokott, egyszer fent, 
egyszer lent. Ez történt csapatunkkal is, 
amikor elszenvedtük a tavalyi bajnok 
Mezőmegyer ellen az egyik legfontosabb 
mérkőzésünket. Azonban itt sokkal 
többről van szó, mint egyszerű vereségről. 
Nem csak 3 pontot vesztettünk, hanem 
önbizalmat és küzdeni akarást is. A csapat 
teljesítménye úgy elindult lefelé, mint a 
lavina a völgybe. Ennek a mérkőzésnek a 
visszhangját hallhattuk a Szarvas FC II. 
elleni mérkőzésen is, ahol 3-0-ás 
vereséget szenvedtünk. Sikerült a 
következő hétvégi mérkőzésre egy kicsit 
összeszednünk magunkat, ahol a fiuk ismét győzelemmel hagyták 
el a pályát. Majd eljött a nagy riválisunk, Kardos-Örménykút 
elleni mérkőzés napja. Idegenben, sok játékost nélkülözve kellett 
megmérkőznünk a kardosi csapattal. Nagy iramú, izgalmas és 

sportszerű játékot láthattak a nézők, akik biztos nem bánták meg, 
hogy kilátogattak eme két csapat nagyszerű összecsapására. A 
szerencse ismét elpártolt mellőlünk, mivel 1 gólnál többet nem 

tudtunk kihozni a rutinunkból és 
tudásunkból. Ezzel szemben a kardosi 
csapat 2 góllal tudta értékelni az aznapi 
játékukat. A cikk írásának napján a 
Sportkör a tabella 3. helyén tanyázik. A 
2011-es évben már csak 2 mérkőzés van 
hátra a bajnokságból. Bízok benne, hogy 
hétvégén ismét a győzelem és az öröm 
hangjai fognak hallatszani a kötegyáni 
pályán.  
A csapat részére saját, önálló honlapot 
hoztam létre, ahol az érdeklődők további 
információkat szerezhetnek a csapat 
eredményeiről. A tavalyi évben minden 

mérkőzésről fényképeket és beszámolókat készítettem, hogy ezzel 
is megszerettessem a csapatot és a labdarúgást.  
Lassan két éve minden mérkőzését megtekintem a csapatnak. 
Sokat láttam a csapatot küzdeni, akarni és remélni. A pályán 
láttam az örömöt és a szomorúságot, az akarást és a feladást, a 
sikert és a kudarcot. Ez a Kötegyáni Sportkör! Egy 
egyéniségekkel teli csapat, ahol minden játékos a társáért és 
önmagáért küzd. Az idők folyamán kialakul bennem egy érzés: a 
Kötegyáni SK több mint egy csapat, inkább egy összetartó család, 
amiben minden családtagot egy cél vezérel, ez pedig nem más, 

mint a SIKER!  
Kitartok a csapatunk mellett jóban-
rosszban! Én nem csak akkor vagyok 
kötegyáni szurkoló, amikor a csapat nyerő 
szériában van, hanem akkor is, amikor a 
hullámvölgy legalján van. Nem csak akkor 
nézek fel a csapatra, amikor jól játszanak, 
hanem akkor is, amikor egy nagy zakó 
után fel tud állni a padlóról. Nem csak 
akkor kiabálom, hogy "Hajrá Kötegyán!", 
amikor 2-0-ra viszünk, hanem akkor is, 
amikor 2-0-ás vereségre állunk. Ez jelenti 
a csapat és a sport iránti szeretetemet. 
 

             Hadi Imre 
         Vezérszurkoló 
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Közlemények 

Tisztelt Kötegyáni Lakosok! 

Mint minden évben ezen a télen is eljönnek a fagyos, csúszós, esős idők és ezzel a nem várt balesetek is, melyek 

elkerülése érdekében felhívjuk az ingatlan tulajdonosok figyelmét, hogy az ingatlana előtti járda tisztántartásáról 

valamint a járdára kinyúló ágak és bokrok nyeséséről gondoskodjon. A járdák síkossá válása esetén ajánlott naponta 

többszöri felhinteni (homok, hamu, fűrészpor, kőporliszt) használatával. Felhívjuk még figyelmét az ingatlana előtti 

árkok, átereszek tisztítására, mivel a csapadékvíz akadálytalan elfolyásáról köteles gondoskodni. 

Kötegyán Község Önkormányzata 

 
Tájékoztatjuk az olvasókat, hogy a településen 

működő összes civil szervezetnek megadtuk a 

lapban történő megjelenés lehetőségét, mellyel nem 

mindenki élt. 

A Kötegyáni Hírmondó a jövőben is mindenki 

irányában nyitott. 

            A Szerkesztő Bizottság 

 
 
Kötegyán Község Önkormányzatának képviselő-

testülete falugyűléssel egybekötött 

közmeghallgatást tart 2011. November 29-én 17 

órai kezdettel a Művelődési Házban, melyre 

minden Kötegyáni lakost tisztelettel meghívunk. 

               Kötegyán Község  

    Önkormányzata 

 
Tisztelt Lakosság! 
Felhívjuk figyelmüket, hogy a következő 
lapszámban lehetőség van ingyenes hirdetés 
feladására, melyeket a szerkesztőség címére illetve 
e-mail címére küldhetik el. 
 
 
 
 
 

Kötegyán Község Önkormányzatának képviselő-

testülete tisztelettel meghív minden Kötegyáni lakost a 

2011. december 22-én 16 órai kezdettel megtartandó 

Karácsonyi Ünnepségre. 

Helyszín: Faluközpont, Falu Karácsonyfája 

            Kötegyán Község 

              Önkormányzata 

 
Kötegyán Község Önkormányzatának képviselő-
testülete ez évben is megajándékozza a település 
minden 65 év feletti időskorú lakóját. Az 
ajándékcsomag 2011. december 12-15. között kerül 
mindenki számára kiszállításra. Kérjük, fogadják 
szeretettel. Boldog Karácsonyi Ünnepeket és 
Eredményekben gazdag Új Évet kíván: 

Kötegyán Község 
Önkormányzata
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